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Stadsstyrelsen § 108 15.11.2021

Mötets laglighet och beslutförhet

STST § 108

Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.

 ---
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Stadsstyrelsen § 109 15.11.2021

Protokolljusterare

STST § 109

Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Petri Hakasaari och
Markus Sjöholm.

 ---
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Stadsstyrelsen § 106 08.11.2021
Stadsstyrelsen § 110 15.11.2021

Budget och ekonomiplan 2022–2024

929/02.02.00/2021

STST § 106
 Beredning: ekonomichef Fredrik Böhme

 Dagarna för behandlingen av budgeten har överenskommits enligt
följande.

 Måndag 8.11.2021 kl. 15.00
 Måndag 15.11.2021 kl. 15.00

 Riktgivande tidtabell

8.11.2021

15.00–15.30 Övriga mötesärenden
15.30–15.45 Lovisa stads budget 2022 och ekonomiplan 2023–2024.

Stadsdirektörens förslag, stadsdirektör Jan D. Oker-Blom.
15.45–16.15 Centralen för näringsliv och infrastruktur, centralens

direktör Sari Paljakka.
16.15–16.30 Diskussion och stadsstyrelsens kommentarer.
16.30–17.00 Centralen för bildning och välfärd, centralens direktör Kirsi

Kinnunen.
17.00–17.15 Diskussion och stadsstyrelsens kommentarer.
17.15–17.45 Grundtrygghetscentralen, centralens direktör Carita

Schröder.
17.45–18.00 Diskussion och stadsstyrelsens kommentarer.
18.00–18.15 PAUS
18.15–18.45 Vattenaffärsverket i Lovisa, direktör för vattenaffärsverket

Markku Paakkarinen.
18.45–19.00 Diskussion och stadsstyrelsens kommentarer.
19.00–19.45 Sammandrag av investeringsplanen och utvecklingen av

lånenivån.
19.45–20.15 Sammandrag av personalplanen, personalchef Thomas

Grönholm.
20.15-20.30 Slutsammandrag för dagen.

15.11.2021

15.00–17.45 Stadsstyrelsens behandling.
17.45–18.00 PAUS
18.00–20.15 Stadsstyrelsens förslag till budget för 2022 och ekonomiplan

2023–2024. Fullmäktigebehandling 15.12.2021.
20.15–20.30 Slutord, stadsstyrelsens ordförande Arja Isotalo.
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 Bilaga nr 4.

 Föredragning. stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen behandlar budgeten och ekonomiplanen för
2022–2024 i enlighet med den framförda tidtabellen.

Beslut: De fullmäktigegrupper som inte är representerade i stadsstyrelsen
hade bjudits att delta i presentationen av budgeten. Vid
presentationen deltog Hanna Hurtta, Miia Marjakangas och Immo
Stenberg.

  Presentationen av budgeten inleddes med stadsdirektörens
presentation.

  Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari
Paljakka presenterade budgetförslaget för sin central.

  Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen
presenterade budgetförslaget för sin central.

  Direktören för grundtrygghetscentralen Carita Schröder
budgetförslaget för sin central.

  Stadsfullmäktiges första vice ordförande Keijo Tähtinen
avlägsnade sig från sammanträdet klockan 17.50.

  Paus klockan 17.50–18.14.

  Direktören för vattenaffärsverket Markku Paakkarinen
presenterade vattenaffärsverkets budgetförslag.

  Ekonomichef Fredrik Böhme presenterade stadens investerings-
och finansieringsplan.

  Personalchef Thomas Grönholm presenterade personalplanen.

  Stadsstyrelsen beslutade avbryta behandlingen av ärendet och
vidta behandlingen vid sitt följande sammanträde 15.11.2021.

  Hanna Hurtta, Miia Marjakangas och Immo Stenberg avlägsnade
sig frän sammanträdet klockan 19.48.

 ---
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STST § 110
Stadsstyrelsen inledde den detaljerade behandlingen av
budgeten och eko no mi pla nen:

Sida 9 
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att man för målet ”Lovisa

minskar nettoutsläppen av växthusgaser.” i kolumnen
Fullmäktigeperiodens mål ändrar början av texten i kolumnen
Nyckelmål för budgetåret till ”Vi utför utredningsarbetena inom
energi- och klimatprogrammet…” och i kolumnen Ansvarscentral
införs ”Alla centraler”.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 13
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att tabellen ges namnet

”Befolkningsutveckling”. Sista meningen i texten under tabellen
ändras till att lyda ”Enligt stadens strategi är
befolkningsutvecklingen positiv årligen.” och som nya meningar
tilläggs ”Målet för befolkningstillväxten är 0,3 procent 2022, 1,55
procent 2023 och 0,3 procent 2024. Minimimålsättningen är att
invånarantalet bibehålls på nuvarande nivå.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 14
 Som teknisk korrigering tillades enhälligt i sidans tabell

”Befolkning enligt åldersgrupper” årtalet som talen baserar sig på.

Sida 22
 Ledamot Irene Malmberg föreslog att man i tabellen som avbildar

Lovisakoncernen i lådan ”Dottersamfund” korrigerar Lovisa Hem
Ab och Lovisa Fastighetsservice Ab till att vara dottersamfund till
koncernen Lovisa Bostäder Ab.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 22
 Ledamot Irene Malmberg föreslog att det näst sista stycket ändras

till att lyda:
 ”De dottersammanslutningar som hör till Lovisa stadskoncern är i

huvudsak fastighetssammanslutningar. Till koncernen hör bland
annat Lovisa Bostäder Ab och Lovisa Bostäder Ab:s dotterbolag
Lovisa Hem Ab vars uppgift är att erbjuda hyresboende till rimligt
pris. Lovisa Bostäder Ab äger också dotterbolaget Lovisa
Fastighetsservice Ab som producerar tjänster bland annat åt
Lovisa stad. Dessutom hör Lovisanejdens Vatten Ab till
koncernen. Lovisa stad äger bolaget tillsammans med
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 kommunerna Lappträsk och Mörskom. Lovisanejdens Vatten Ab
är ett bolag som ansvarar för anskaffning av bruksvatten och
samarbetar intensivt med Affärsverket Lovisa Vatten.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

 Stadsfullmäktiges ordförande Otto Andersson anlände till
sammanträdet klockan 15.46.

Sida 24
 Ledamot Irene Malmberg föreslog att Lovisa Hem Ab och Lovisa

Fastighetsservice Ab dras in i tabellen under Lovisa Bostäder Ab
så att det framgår att de är Lovisa Bostäder Ab:s dotterbolag.

 Förslaget godkändes enhälligt.

 Ledamot Petri Hakasaari föreslog att man för Lovisa Bostäder
Ab:s del i kolumnen Ekonomiskt mål ändrar den första meningen
till att lyda: ”Bolaget är ekonomiskt lönsamt.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 37
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att man under rubriken

”Stadsfullmäktige” tillägger som sista mening ”Stadsfullmäktige
har som tyngdpunkt att senast i maj 2022 ha förnyat stadens
strategi.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 37
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att sista stycket under rubriken

”Stadsstyrelsen” ändras till att lyda: ” Bostadsmässans
personalorganisation underordnas direkt stadsdirektören och de
anslag på 1,307 miljoner euro som avsatts för mässorganisationen
för 2019–2023 ingår i stadsstyrelsens anslag.
Bostadsmässorganisationen koordinerar bostadsmässan som
ordnas 7.7.–6.8.2023 på Drottningstranden. Projektorganisationen
har en projektchef, en informatör och en områdesövervakare samt
en projektkoordinator som ännu ska anställas. I projektplanen
skildras de olika skedena av mässprojektet och de målsatta
tidtabellerna.”

 Förslaget godkändes enhälligt.
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Sida 38
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att 25 000 euro överförs från

stadsstyrelsens anslag till att utveckla byarna till
landsbygdsnämndens nya moment om anslaget för att utveckla
landsbygden.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 38
 Stadsdirektören ändrade sitt förslag med att tillägga under

stadsstyrelsens verksamhetskostnader 30 000 euro för
utredningsarbetet av energi- och klimatprogrammet.

 Det ändrade förslaget godkändes enhälligt.

Sida 39
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man under rubriken

Tyngdpunkter för verksamheten är att tillägger som en ny fjärde
punkt ”idka resultatrik boendemarknadsföring och
tomtförsäljning, vilket innebär nya verksamhetssätt och
sektorsövergripande samarbete mellan centralerna. Centralen för
näringsliv och infrastruktur har en central roll.”

 Förslaget godkändes enhälligt. 

Sida 47
 Ledamot Agneta Alm föreslog att punkten ”ta i bruk systemet

Apotti för grundtrygghetscentalens del” stryks från informations-
och kommunikationstjänsternas tyngdpunkter.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 73
 Ledamot Agneta Alm föreslog att man i kolumnen Åtgärdsplan /

Tillvägagångssätt vid Centralens nyckelmål ”Vi skapar nya
servicestrukturer och serviceformer genom samarbete och
nätverksbildning.” tillägger som ny punkt ”Vi utvecklar
servicelinjens skjutsar och hör användarnas önskemål.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 82
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att man tillägger ”Vi följer

upp inlärningsresultaten.” som mätare vid punkten
Förverkligat/inte förverkligat för Centralens nyckelmål ”Vi ökar
stadens attraktivitet och gör staden mer känd.”

 Förslaget godkändes enhälligt.
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Sida 112
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att man under rubriken

Tyngdpunkter för verksamheten är att tillägger punkten
”Drottningstranden byggs färdigt”.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 115
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att man på tabellens sista rad i

kolumnen Åtgärdsplan / Tillvägagångssätt ersätter i den första
meningen ordet ”brett” med orden ”i tid och transparent” samt
ändrar den sista meningen till att lyda: ”Vi utnyttjar
ekonomitjänsternas och Cursor Ab:s expertservice vid
upphandlingar.” Motsvarande ändringar görs i tabellerna på
sidorna 126, 148 och 153.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 124
 Som teknisk korrigering ändrades enhälligt ansvarsområdets

ansvarspersons titel till ”näringschef” i den svenska versionen.

Sida 125
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man som sista punkt på

sidan tillägger meningen ”Finansieringsförvaltningen av
Silmuprojekten överförs under 2022 till landsbygdsenheten.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 127
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man tillägger en ny rad i

mittersta tabellen på sidan:

Centralens
nyckelmål

Uppföljning /
Mätare

Nyckelmål på
ansvarsområdesnivå

Åtgärdsplan /
Tillvägagångssätt

Ansvarig nämnd /
person

Vi uppgör ett
livskraftsprogram.

Antalet
stadsdelsplaner

Utvecklingsplanerna,
den ökade
delaktigheten och
samarbetet mellan
staden, företagarna
och tredje sektorn.

De
stadsdelsspecifika
arbetsgrupperna
sammanträder.
Arbets-grupperna
består av lokala
aktörer,
förtroendevalda
och
tjänsteinnehavare.

Näringslivs- och
infrastrukturnämnden
, direktören för
centralen för
näringsliv och
infrastruktur och
livskrafts-utvecklaren
. 

 Tillägget godkändes enhälligt.
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Sida 147
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att man till riskbedömningen

tillägger ”Med att skjuta upp nödvändiga grundläggande
renoveringar ökas kostnaderna för reparationsskuld i framtiden.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

 Paus klockan17.30–17.56

Sida 162
 Ledamot Teemu Peräkylä föreslog att saneringen av Rådhuset

skjuts upp.

 Förslaget vann inte understöd.

Sida 163
 Stadsdirektören ändrade sitt förslag så att han strök anslaget på

701 000 euro som avsatts för anslutningsavgiften till Apotti.

 Det ändrade förslaget godkändes enhälligt.

Sida 163
 Som teknisk korrigering ändrades förklaringsraden under

grundtrygghetscentralens projekt ”Hälsovårdscentralen” till att
lyda ”Sanering av hustekniken och fasaden.”

Sida 164
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man överför de anslag som

avsatts för ledningscentralen för 2024 till år 2025 och att anslagen
införs under demokratitjänster istället för att vara under centralen
för bildning och välfärd.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 164
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man i investeringstabellen

ovanför Isnäs skolcentrum tillägger texten:
”Reparationstidtabellen för skolfastigheterna uppdateras innan
budgetberedningen 2023 baserat på nya rapporter om
renoveringsbehov.”

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 164
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man under Isnäs

skolcentrum stryker texten i förslaget och tillägger texten: ”Isnäs
skolas gamla barackbyggnad rivs och ersätts med ett Heikius
modulhus.” För projektet avsätts 160 000 euro nytt anslag för
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2022 och 70 000 euro för 2025. De 500 000 euro som redan
avsatts för 2026 bevaras.

 Förslaget godkändes enhälligt.

Sida 164
 Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att Valkom allaktivitetshus

och Valkon koulu särredovisas i investeringsplanen som egna
projekt på egna rader. Valkom allaktivitetshus tidigareläggs så att
50 000 euro avsätts för 2022 och 150 000 euro för 2023, så att
man kan genomföra takreparationen och att man färdigställer en
renoveringsplan för byggnaden. Valkon koulu blir med 50 000
euro för 2026 och 450 000 euro för 2027.

 Ledamot Teemu Peräkylä understödde ledamot Satu Hämäläinens
förslag. 

 Förslaget godkändes enhälligt. 

Sida 168
 Ledamot Tom Liljestrand föreslog att man under tabellen Staden

totalt tillägger texten: ”Investeringsnivån för hela
fullmäktigeperioden (2022–2025) bör vara högst 30 miljoner euro,
vilket bör preciseras i budgetberedningen för nästa år. Annars är
investeringsplanen och dess skuldutveckling inte hållbara.”

 Förslaget godkändes enhälligt. 

 Som teknisk korrigering beslutade man stryka från
investeringstabellen de projektrader där projektet är avslutat. 

Sida 188
 Som teknisk korrigering ändrades antalet biblioteksfunktionärer

som anställs 1.1.2022 till ett.

 Stadsstyrelsen befullmäktigade tjänsteinnehavarna att i
budgetbokens tal och texter göra de korrigeringar som föranleds
av ändringarna samt att kontrollera uträkningarna.

 Bilaga nr 1.

Beslut: Stadsstyrelsen godkände budgeten och ekonomiplanen för
2022–2024 med de ändringar och korrigeringar som gjordes under
sammanträdet och befullmäktigade tjänsteinnehavarna att i
budgetboken göra de tekniska korrigeringar som föranleds av de
av stadsstyrelsen gjorda ändringarna samt att kontrollera
uträkningarna.

 ---
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Stadsstyrelsen § 111 15.11.2021

Övriga ärenden

STST § 111

Beslut: Inga övriga ärenden.

 ---


